

➔ Please scroll down for the English Version

Releaseinformation für das November Release 2024

GDSN und firstbase

Im kommenden GDSN und firstbase Release, das am 16. November 2024 freigeschaltet wird, werden insbesondere Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten für **consumer goods/FMCG** und **healthcare** umgesetzt. Mit diesen Releaseinformationen möchten wir Sie über die anstehenden Änderungen informieren.

WANN: Das November Release 2024 geht am **16. November 2024** produktiv.

WAS: Alle Änderungen finden Sie in der aktualisierten Dokumentation [Profiles Overview Release November 2024](#) (siehe Tab History). Tipp: Sie können dort in den hinteren Spalten nach den einzelnen Profilen filtern.

Für consumer goods/FMCG weisen wir zudem auf das aktualisierte [Kompendium November 2024](#) hin. Alle Änderungen finden Sie in der Änderungshistorie am Ende des Dokuments aufgelistet.

Nachstehend finden Sie eine Zusammenfassung der wichtigsten Änderungen:

Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten (beide Profile)

Die Anforderungen der Schweizer und auch der internationalen Stammdaten-Nutzer erfordern eine laufende Aktualisierung des GDSN-Standards, der die Basis für die Schweizer Zielmarktprofile und firstbase darstellt. Dadurch werden Anpassungen, Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten notwendig. Eine Aufstellung aller betroffenen Codelisten finden Sie in der [Profiles Overview Release November 2024](#) auf dem Tab History.

Besonders hervorheben möchten wir die Umsetzung der Anforderungen aus der Schweizer Community für **consumer goods (FMCG)**:

- a) EPREL – Europäische Produktdatenbank für die Energieverbrauchskennzeichnung
Mit dem neuen *Code EPREL in M233 Zusätzliche Artikelidentifikation: Art* und *Code EPREL_PRODUCT_SHEET in M379 Datei: Code der Art* können die *EPREL Registrierungsnummer* mitgeteilt und das *EPREL Produktinformationsblatt*, welches in der EPREL Produktdatenbank gespeichert ist, referenziert und verlinkt werden.
- b) Ökologische Produkte / Bio-Angaben
Mit dem November Release wird die *GDSN Abbildung von ökologischen Produkten europaweit vereinheitlicht*. Auch der Schweizer Zielmarkt folgt der Empfehlung, dadurch ändern sich Attribute und Mappings. Alle Details haben wir für Sie in einer [Vorab Releaseinformation](#) zusammengefasst.
- c) M015 Temporärer Ersatzartikel
GDSN Mappingkorrektur: /referencedTradeItemTypeCode = SUBSTITUTED wird korrigiert in /referencedTradeItemTypeCode = *SUBSTITUTED_BY*).
- d) M598 Recyclingcode
Neues Attribut mit Codeliste zur Angabe des Recyclingsystems, dem die Verpackung des Artikels bei der Verwertung unterliegt; für wiederverwertbare Verpackungen mit oder ohne Pfand.
- e) M542 Regulierte Ausgangsstoffe für Explosivstoffe enthalten
Änderung der Liste der GPC Bricks, für welche die Angabe gemacht werden muss (10001746 wird gelöscht und durch 10001685, 10001684 und 10008397 ersetzt).

Für Rückfragen steht Ihnen Cornelia Willutzki aus dem firstbase Team gerne zur Verfügung: cornelia.willutzki@gs1.ch

Bern, 24.09.2024

GS1 Switzerland
Monbijoustrasse 68
3007 Bern
+41 58 800 70 00
info@gs1.ch

www.gs1.ch

Fachverband für nachhaltige Wertschöpfungsnetzwerke
Association professionnelle pour les réseaux durables de création de valeur
Associazioni di settore per la creazione di valore sostenibile
Industry association working for sustainable value networks

 English Version

Release information for the November Release 2024

GDSN and firstbase

In the upcoming GDSN and firstbase release, which will be released on November 16, 2024, enhancements and changes will be implemented in existing code lists for **consumer goods/FMCG** and **healthcare**. With this release information, we would like to inform you about the upcoming changes.

WHEN: November Release 2024 goes live on **November 16th, 2024**.

WHAT: We have listed all release content for you in the updated [Profiles Overview Release November 2024](#) (see tab History). Tip: You can filter for the individual profiles in the columns on the very right-hand side.

For consumer goods/FMCG, we would also like to refer to the updated [Kompendium November 2024](#). All changes can be found in the change history listed at the end of the document.

Below is a summary of the most important changes:

Enhancements and changes in existing code lists (both profiles)

The requirements of Swiss and international master data users require a continuous update of the GDSN standard, which forms the basis for the Swiss target market profiles and firstbase. As a result, adjustments, enhancements, and changes are made to existing code lists. A list of all affected code lists can be found in the [Profiles Overview Release November 2024](#) on the History tab.

We particularly like to highlight the implementation of the requirements from the Swiss community for **consumer goods (FMCG)**:

- a) EPREL – European Product Registry for Energy Labelling
With the new *code EPREL in M233 Additional trade item identification type* and *code EPREL_PRODUCT_SHEET in M379 Referenced file type code* the *EPREL Registration Number* can be populated and the *EPREL Product Information Sheet* which is stored in the EPREL Product Registry can be referenced and linked in the master data.
- b) Organic Products
With the November release, the *GDSN mapping of organic products will be harmonized throughout Europe*. The Swiss target market also follows the recommendation, this changes attributes and mappings. We have summarized all the details for you in the [Advance Release Information](#).
- c) M015 Substituted by trade item
GDSN Mapping correction: /referencedTradeItemTypeCode = SUBSTITUTED corrected in /referencedTradeItemTypeCode = *SUBSTITUTED_BY*).
- d) M598 Packaging recycling scheme code
A new attribute with code list indicating the recycling system to which the packaging of this item is subject during recovery; for recyclable packaging with or without a deposit.
- e) M542 Precursors for explosive substances contained
Change of the list of GPC bricks for which the information must be provided (10001746 will be deleted and replaced by 10001685, 10001684 and 10008397).

If you have any questions, please do not hesitate to contact Cornelia Willutzki from our firstbase team: cornelia.willutzki@gs1.ch

Bern, September 24th, 2024

GS1 Switzerland
Monbijoustrasse 68
3007 Bern
+41 58 800 70 00
info@gs1.ch

www.gs1.ch

Fachverband für nachhaltige Wertschöpfungsnetzwerke
Association professionnelle pour les réseaux durables de création de valeur
Associazioni di settore per la creazione di valore sostenibile
Industry association working for sustainable value networks